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Linnavolikogu maa- 
ja keskkonnakomis-
jon leidis, et linna ül-
dise arengu huvides 
ei tohiks Maxima tu-
lekut Elvasse takis-
tada.

Sirje Veldi

Linnavolikogu maa- ja 
keskkonnakomisjoni liik-
med olid seisukohal, et Val-
ga mnt 5 planeeringus tuleb 
veelkord püüda saavutada 
mõistlik kompromiss aren-
dajate ja Soo tänava elanike 
vahel, kes on võtnud nõuks 
mitte lubada linnal muuta 
Valga mnt 5 kinnistu siht-
otstarvet ega Maxima kaup-
luse ehitust nimetatud kin-
nistule. 

Elva linnamajandusosa-
konna juhataja Kalev Kepp 
möönis, et korduv avalikus-
tamine pole Soo tänava ini-
meste meelt muutnud ja ta 
ei usu, et ka 22. aprilliks 
planeeritud avalik koos-
olek raekoja saalis protses-
si murrangu tooks.

Maa- ja keskkonnako-
misjoni liikme Heiki Han-
seni hinnangul kannataks 
Maxima tulekuga vaid paa-
ri Soo tänava maja elani-
kud, kelle krundid jäävad 
planeeringuala vahetusse 
lähedusse, kuid arvestades 
avalikul väljapanekul ko-
gutud toetusallkirju, ootab 
enamus linnakodanikke 
Maxima tulekut Elvasse, 
mis igaljuhul lööks alla siin-
sete kaupluste hinnataseme 
ja annaks juurde ka töökoh-
ti, mis üldjuhul mõjuks häs-
ti kogu linna arengule.

Ka mitmed teised ko-
misjoni liikmed leidsid, et 
linna arengut ei saa seis-
ma panna, ega loota selle-
le, et kesklinna kruntide-
le kunagi midagi ei ehita-

ta. Maxima planeeringu-
ga kandub linna äripiir-
kond küll järjest enam Val-
ga maantee suunas, kuid 
Maxima kontseptsioon on 
olla olemas igas vähemalt 
viie tuhande elanikuga asu-
mis ja kesklinnas.

“Kuskile peab ju ehita-
ma ja kui selline koht välja 
valiti, ju siis oli see äriliselt 
kõige kasulikum,” ütles ko-
misjoni esimees Rein Abel. 
“Paarisaja elaniku pärast 
ei hakka Maxima rajama 
kauplust Mahlamäele või 
Arbimäele. Maximale paku-
ti ka Arbimäe Konsumi ost-
mise võimalust, kuid sellest 
ta loobus. Ju ta siin tasub 
neile kõige rohkem ära.”

Ka August Vesteri sõnul 
pole kahtlust, et Maximat 

on Elvasse vaja.
“Ma saan aru, et kui ini-

mesed sõdivad selle vastu, 
siis võib Maxima ehitus vii-
bida veel mõned aastad ja 
kas ta siis üldse siia enam 
tulla tahabki,” ütles Vester 
ja lisas, et kui piirinaaber 
nõusolekut ei anna, siis jääb 
Maximal üle vaid Soo täna-
va majad ära osta.

Komisjoni liikmete arva-
tes on tolle kandi põhilised 
saasteallikad Valga maan-
tee, bensiinijaam ja Enics, 
Maxima kauplus sellele 
enam oluliselt midagi hal-
ba ei lisa, mida näitavad ka 
teostatud uuringud. Kalev 
Kepi sõnul on ehitajal ko-
hustus välja ehitada korra-
lik sõidutee koos kõnnitee-
dega, mis parandaks tolles 

kandis ohutut liiklemisvõi-
malust.

“Ma saan aru, et kõik 
elvalased tahaksid elada 
kesklinnas ja metsa sees, 
aga keegi meist ei saa lin-
nas või kesklinnas olla kin-
del, et kui kusagil kesklin-
nas on tühi krunt, et sinna 
keegi midagi ehitada ei ta-
ha,” ütles Kepp.

Ka teised komisjoni liik-
med olid arvamusel, et lin-
na arengut ei saa seisma 
panna. Ka tuleb komisjo-
ni arvates mõelda selle-
le, millise mulje jätab El-
va tulevastele investorite-
le, kui linnavalitsus nüüd, 
pärast paar aastat kestnud 
arutelusid ja tehtud uurin-
guid, jätab siiski planeerin-
gu kehtestamata.

“See oleks ettevõtja lol-
litamine,” arvas Rein Abel. 
“Ma imestan üldse, et 
Maxima pole veel sellest tü-
dinud.”

Heiki Hanseni sõnul tu-
leb antud kinnistu sihtots-
tarvet muuta niikuinii, ole-
nevalt sellest, kas seal soo-
vitakse näha elamut või äri-
hoonet. Praegu on vahekord 
2/3 elamumaa kasuks.

“Kui ehitada kolmekor-
ruseline hoone, mille alu-
mine korrus on äripind, siis 
oleks see tingimus ka nagu 
täidetud. Ent lõpptulemus 
poleks sugugi parem,” üt-
les Hansen. “Ei ütlemisega 
annab linn välja signaali, 
et võibolla ei ole siia üldse 
võimalik midagi saada, sest 
millegagi rahul ei olda.”
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Elva hakkab 
koolitama giide

Tartumaa Muuseum 
koostöös matkakesku-
sega hakkab ette val-
mistama Elva linna gii-
de. Projekti eesmärgiks 
on luua Elvat külasta-
vale turistile kvaliteet-
se giiditeenuse tellimi-
se võimalus, pakkuda 
giiditööst huvitatud el-
valastele lisateenistust 
ning koostada erineva 
rõhuasetusega huvita-
vaid marsruute.

Giidide ettevalmistus 
hõlmab Elva kultuuri-, 
ajaloo- ja loodusalaseid 
loenguid ning prakti-
kume. Huvilised saavad 
saata oma cv aadressi-
le i-punkt@elva.ee või 
viia Pargi 2 Elva Mat-
kakeskus. Avaldusi võe-
takse vastu 15. aprilli-
ni. Giidide ettevalmis-
tamist toetab Elva lin-
navalitsus. EPP

Komisjon soovitab 
leida kompromissi 

Partnerid  tutvusid 
puhkepiirkonnaga. 
Lk 2

Koolimissi üks 
auhindadest tuli 
Elvasse. Lk 3

Olümpialased 
käisid lasteaias. 
Lk 6

Koolilapsed 
oskavad hästi 
inglise keelt

18. märtsil toimunud 
Tartu maakonna 10.-11. 
klasside õpilaste inglise 
keele olümpiaadil näita-
sid häid tulemusi õpeta-
jate Eva Ojakivi, Saskia 
Ariku, Reet Kotkase õpi-
lased. 11. klasside ar-
vestuses saavutas esiko-
ha Triin Erg, Liisa Lääne 
sai 9. koha, Erik Berend-
sen 11. koha ja Berit 
Neumann 17. koha. 10. 
klasside arvestuses saa-
vutas Elva kooli õpila-
ne Eljar Tamm 5. koha, 
Käthlin Pärli 8., Piibe 
Pajur 9. ja Kelli Kirk 12. 
koha.

Tartus maakondlikul 
5. klasside inglise kee-
le viktoriinil 31. märt-
sil said esikoha Elva 
gümnaasiumi 5. klas-
si õpilased Marta Kot-
kas, Cristian Noop ja 
Hanna-Liina Jaani. Neid 
juhendas õpetaja Galina 
Pustõlnik. EPP

Maimu ja Mathilda näi-
tetrupp Rõngust mängib 
pühapäeval Elva kultuuri-
keskuses Sinilind omaloo-
mingulist näitemängu “Te-
lemaania”, kus parodeeri-
takse tuntud telesaateid.

Näitetrupi eestvedaja 
Lea Tee on tagasihoidlik ja 
mainib, et kuigi trupp tu-
li kokku juba viis aastat ta-
gasi, peavad nad end alga-
jateks, sest tollal ühel küla-

peol edukalt mängitud näi-
dend jäi ainukeseks ja vahe-
pealne loominguline paus 
kestis erinevatel põhjustel 
mitu aastat.

Kuid möödunud kevadel 
hakkas asi taas susisema 
ning paarikümneminutili-
se lõiguga “Telemaaniast” 
esineti möödunud aasta au-
gustis Tilga küla külapäe-
val. Sealsamas leiti trupile 
ka nimi Maimu ja Mathilda, 

mis seostub “Telemaania” 
tegelastega. Nimelt on ligi 
tund kestev näitemäng üles 
ehitatud selliselt, et Maimu 
(Riina Ivask) ja Mathilda 
(Ruslan Levatšev) vaata-
vad telekast omi lemmik-
saateid. Loomulikult käi-
vad asja juurde kommen-
taarid ja telesaadete vahele 
reklaamklipid, on muusikat 
ja tantsugi. Mis sest kõigest 
kokku sai, seda saabki nä-

ha pühapäeval kell 15 Elva 
kultuurikeskuses Sinilind.

Maimu ja Mathilda näol 
on tegu näitemänguselts-
konnaga, kellele näitemäng 
on kirg ja hobi. Proovid toi-
muvad külakorda, enamas-
ti kellegi pool kodus. Na-
gu ikka, kimbutab ka seda 
truppi meesnäitlejate puu-
dus ja kuna pole raha, siis 
napib ka helitehnilisi või-
malusi.

“Kui meil hakkab häs-
ti minema, siis ilmselt me 
peame ikka end kuidagi ära 
vormistama,” ütleb Lea Tee. 
“Me teeme nii oma lõbuks, 
meil pole mingit latti ees.”

Lisaks Riina Ivaskile ja 
Ruslan Levatševile teevad 
“Telemaanias” kaasa Taimo 
Reimann, Lea Tee, Sirje 
Liplap, Maie Laarman, Sirle 
Juurmets ja Andres Ivask. 

EPP

Vallarahvas pakub linnarahvale lõbusat vaatemängu
Eelmises Elva Posti-

poisis oli esikaane ar-
tiklis autori süül valesti 
kirjutatud kahe puhk-
pillikvartetis mängi-
ja nimed. Õige on Ma-
dis Endrik Must, mitte 
Maris Must. Ja Mailiis 
Kurvits on tegelikult 
Mari-Liis Kurvits. Au-
tor vabandab asjaosa-
liste ees.

August Vester, Lembit Liivamägi ja Kalev Karu heidavad veelkord pilgu Maxima planeeringule. Foto: Sirje Veldi
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Kellelegi pole üllatu-
seks ütlused, et Elvas 
ei ole midagi teha 
ega kuskil käia, mi-
dagi ei ole siin vaa-
data ja ega turiste 
siia tule. Et populaar-
ne turismimagnet 
on hoopis Tartumaa 
pealinn Tartu, kus 
igal aastaajal leiab 
midagi huvitavat.

Merike Järv,  
Elva linnavalitsuse 
avalikkussuhete spetsialist

Ometi asub Lõuna-
Eestis, Tartu mürast pi-
sut eemal, ilus ja paljudele 
avastamata Elva puhkepiir-
kond. Elva koos Vapramäe-
Vellavere-Vitipalu sihtasu-
tuse ja ümberkaudsete val-
dadega on loonud ja toonud 
laiemasse kasutusse sõna-
paari Elva puhkepiirkond, 
kus Elvat käsitletakse osa-
na tervikust, sobiliku kes-
kusena, mis ümbritsetud 
kaunist loodusest, kujunda-
tud matka-, spordi- ja kul-
tuuriradadest.

Puhkepiirkonna part-
nerid kogunesid 31. märt-
si hommikul Waide motel-
li ning asusid ringreisile 
mööda Elva puhkepiirkon-
da. Reisi eesmärk oli tut-
vuda partnerite tegevuste, 
hetkeolukorra ja tuleviku-
plaanidega.

Waide motellis saadi tea-
da, et lisaks toitlustamisele, 
majutusele ja seminaridele 
saab neilt tellida ja seal pi-
dada ka pulmi.

Tartumaa Muuseumi 
rõõmsameelne direktor 
Kaido Orula kütkestas part-
nereid huvitavate lugude-
ga muuseumi elust ja olust. 
Vaadati näitust bakteritest 
ja saadi teada, et muuseum 
korraldab näitusi, kultuuri- 
ja haridusprogramme, mis 
on unikaalsed kogu Tartu 
maakonnas.

Üle tee matkakesku-
ses tutvuti ekspositsiooni 
ja piirkonna turismiinfo-
ga. Edasi sõideti Tartumaa 
Tervisespordikeskusesse ja 
Elva jahilasketiiru, kus sai 
tunnetada maailma ääre-
tust ja enda tühisust, kuu-
lata linnulaulu ja tuulevi-
hinat, toetada selga vastu 
puutüve ja jälgida, kui osa-
valt mööda puutüve langeb 
männi pruunikas koorepu-

ru. Sai ka jahipüssist täp-
sust lasta, mis selle piiri-
tu vaikuse paukude saatel 
peatas.

Taas bussi ja tagasi Tar-
tumaa Tervisespordikesku-
sesse, kus juba vibud vin-
na tõmmatud, et saaksime 
ka vibulaskmise mõnusid 
proovida. Pärast lühikest 
teooriat olime kõik meist-
rid vibulaskjad ning väga 
hasardis – kes vibulaskmi-
sest, kes püssilaskmisest. 
Algajad laskjad tabasid ka 
märklauda ning said inst-
ruktoritelt kiita. Ent juba 
ootas laskureid lõunalauas 
soe supp.

Edasi läks teekond Luke 
mõisaparki, kus Vapramäe-
Vellavere-Vitipalu Sihtasu-
tuse juhatuse esimees Gea 
Järvela tutvustas parki ja 
kärnerimaja. Selle iidse ilu 
kohta oli palju küsimusi, 
mis ka vastused said. Park 
vajab veel palju korrasta-
mist, kuid see ei häirinud 
silmailu, sest päike siller-
das ja lume sulamisest vuli-
sesid veed. See oli imetaba-
ne ja sõnulseletamatu.

Seejärel läksime Pangodi 
äärde, kus Karin ja Er-
lend Sild tutvustasid oma 
talu hobuseid, kes valla-
tult mööda põldu kappa-
sid. Rahvamatkad, puhke-
piirkonna noorim partner, 
pakub võimalust matkata 
nii ratsa, kanuuga kui jalg-
si. Ringreisi viimane siht-
punkt oli Hellenurme vesi-
veski, kus saime näha, kui-
das viljast jahu jahvatatak-
se ning kevadise suurvee 

minemist jõel. Külalislahke 
veskiemand Mae Juske kos-
titas partnereid omaküpse-
tatud leivaga.

Lühikese, kuid sisutihe-
da päeva lõpuks olime otse-
kui uuesti sündinud või na-
gu pihitoolist läbi käinud. 
Loodus raputas meie mõt-
teid ja hingi – saime kõik 
selle reisiga paremaks ja 
targemaks. Avastasime, et 
tegemisi siin jagub, kui ai-
nult tahtmist on.

Erlend Sild (Rahvamat-
kad) märkis, et tarvis oleks 
kaardistada ning konkreti-
seerida Elva puhkepiirkon-
na mõiste, sisu, vorm ja ees-
märgid. Hetkel on see pi-
sut abstraktne ja laialival-
guv, kuid meeldivalt entu-
siastlik ja ühendav. Arvan, 
et ühiselt ollakse tunduvalt 
efektiivsemad uute idee-
de genereerimises, koos-
töövormide loomisel ning 
nende tulemite elluviimi-
sel ja teenuste turustami-
sel. Kõik see eeldab ühise 
huvi olemasolu ning valmi-
dust võtta vastutus ja pai-
ka seada selged eesmärgid 
ning meetodid nende saa-
vutamiseks.

Kindlasti on süvenenu-
mad linnakodanikud aas-
tatega mõistnud, et Elva 
ei saa olema massituris-
mi sihtpunktiks, kuid El-
va turismiedendajad ei hei-
da sellepärast veel meelt ja 
väidavad rõõmsalt, et puh-
kepiirkond pakub vaikust ja 
rahu, õhku ja loodust, män-
de ja järvi.

Elva puhkepiirkond loo-

di aastal 2002. Läbi aasta-
te on ühendusega liitunud 
järjest enam meie piirkon-
nas turismiga tegelevaid et-
tevõtteid ja piirkonna turis-
miarengust huvitatud oma-
valitsusi. Tänaseks kuulu-
vad vabaühendusse Elva 
linnavalitsus, Waide mo-
tell, Vapramäe-Vellavere-
Vitipalu Sihtasutus, Helle-
nurme vesiveski, Elva kü-
lalistemaja, Tartumaa Ter-
visespordikeskus. 2007. 
aasta hooajal liitusid Vere-
vi motell, Luke mõisapark 
koos Nõo vallaga, Rõn-
gu vallavalitsus, Võrtsjär-
ve Sihtasutus, Rannu val-
lavalitsus, Eesti Maaülikoo-
li järvemuuseum. Viima-
se aastaga on liitunud veel 
Tartumaa Muuseum, Kon-
guta vald ja Rahvamatkad 
Pangodi äärest.

Ühenduse loomise üks 
eesmärke oli ühise piir-
kondliku turunduskava 
loomine. Ringreis ja part-
nerite üksteise taasavasta-
mine andis tõuke 6. aprillil 
Elva matkakeskuses toimu-
nud partnerite kokkusaa-
misele Elva linnavalitsuse-
ga, kus lepiti kokku, et VVV 
SA püüab kokku panna ja 
esitada projektitaotluse El-
va puhkepiirkonna ühiseks 
turundamiseks.

Tänud Priit Kollisti-
le (Waide motell) ja Ma-
ret Kallejärvele (Võrtsjär-
ve SA), kelle eestvedami-
sel ringreis teoks sai – see 
on hea algus edaspidiseks 
koostööks. Järgmine ring-
reis on plaanis juunis.

(algus EPP nr 10 
13. märts)

Neenu Pavel, Lõuna 
tööinspektsiooni jurist

Millised on töösuh-
te ülesütlemisest et-
teteatamise tähtajad 
ja hüvitised?

Erakorralise ülesüt-
lemise (eriti koondami-
se korral) aeg sõltub sel-
lest, kui pikalt on töötaja 
selle tööandja juures töö-
tanud. Kui töötatud on al-
la ühe tööaasta, tuleb et-
te teatada vähemalt 15 
kalendripäeva; üks kuni 
viis tööaastat – vähemalt 
30 kalendripäeva; viis ku-
ni kümme tööaastat – vä-
hemalt 60 kalendripäeva; 
kümme ja enam tööaas-
tat – vähemalt 90 kalend-
ripäeva.

Sõltumata staažist 
maksab tööandja koonda-
mise korral töötajale hü-
vitiseks ainult ühe kuu 
keskmise töötasu. Lisa tu-
leb töötuskindlustuse sea-
duses ettenähtud korras: 
5-10 aastat kestnud töö-
suhe = ühe kuu keskmi-
ne töötasu; üle 10 aasta = 
kahe kuu keskmise tööta-
su; vähemalt 20 aastat = 
kolme kuu keskmine tasu 
(kuni 2015. aastani).

Automaatselt töötaja 
mingit raha ei saa. Täien-
dava kindlustushüviti-
se taotlemiseks tuleb töö-
andjal esitada töötukas-
sale vormikohane aval-
dus (saadaval kodule-
hel www.tootukassa.ee) 
viie kalendripäeva jook-
sul töösuhte lõppemisest 
arvates. Töötukassa teeb 
otsuse kindlustushüvitise 
määramiseks 14 kalend-
ripäeva jooksul ja saadab 
selle nii töötajale kui töö-
andjale. Seejärel kantakse 
hüvitis töötaja pangakon-
tole. Selleks ei pea töötaja 
end eelnevalt töötukassas 
arvele võtma. Sellist koon-
damishüvitist saab teiste 
töötajatega võrdsel alustel 
ka pikema kui viie aastase 
töösuhtega pensionär.

Kas lepingu töö-
andjapoolsel ülesüt-
lemisel on ka piiran-
guid?

Varem keelas seadus 
tööandja algatusel tööle-
pingut lõpetada, kui töö-
taja oli viimasel tööpäeval 
puhkusel või haige.

Nüüd loetleb seadus 
põhjused, mille tõttu töö-
lepingut ei või üles öelda:

* töötaja on rase või 
täidab olulisi perekondlik-
ke kohustusi (kasvatab al-
la 3-aastast last, hooldab 
haiget pereliiget jm);

* töötaja ei tule tööga 
toime lühiajalise tervise-
probleemi tõttu;

* töötaja esindab sea-
duse alusel teisi töötajad 
või on ajateenistuses;

Täiesti uus on säte, 
et töösuhte erakorrali-
se ülesütlemise mõjuvaks 
põhjuseks ei saa olla töö-
taja keeldumine ülemi-
nekust täistööajaga töölt 
osalisele tööajale või vas-
tupidi. Kohtumenetluses 
lasub tõendamiskohus-
tus isikul, kes esitab mingi 

nõude või vastuväite. An-
tud juhtudel rakendatakse 
seadusest tulenevalt pöö-
ratud tõendamiskohus-
tust. Töötajate esindajat, 
rasedat naistöötajat või al-
la 3-aastast last kasvata-
vat isikut peetakse tööta-
jate grupiks, kes vajavad 
täiendavat kaitset. Seega 
– kui sellesse isikute rin-
gi kuuluv töötaja vaidlus-
tab ja väidab, et tööand-
ja on talle töölepingu üles 
öelnud justnimelt ülaltoo-
dud põhjustel, peab töö-
andja väite ümber lükka-
ma ja tõendama, et tööle-
ping on üles öeldud muul 
seaduses lubatud alusel.

Kuidas vaidlusta-
da töölepingu lõpeta-
mist?

Oluline on teada, et 
töölepingu ülesütlemist 
saab nüüd töövaidlusko-
misjonis või kohtus vaid-
lustada 30 kalendripäe-
va jooksul alates ülesüt-
lemisavalduse saamisest. 
Töötasunõue aegub kolme 
aastaga, muude nõuete, sh 
ka hüvitisenõuete aegumi-
ne on neli kuud. Töövaid-
luskomisjonile esitatava 
rahalise nõude ülemmäär 
on 150 000 krooni.

Mida kokkuvõtteks 
töötajale südamele 
panna?

- enne tööleasumist 
hankige infot tulevase 
tööandja maksujõulisuse 
kohta saitilt www.kredii-
diinfo.ee;

- töötingimuste osas 
läbirääkides ärge leppige 
suuliste lubadustega, vaid 
paluge kõik kokkulepitu 
kirja panna, eriti töötasu 
kokkuleppe osas.

- rääkige võimalikest 
isiklikest takistustest, mis 
ajuti võivad esile kerkida;

- töölepingu või selle 
muudatustega tutvudes 
lugege see hoolikalt lä-
bi ja küsige selgitust kõi-
ge kohta, millest hästi aru 
ei saa;

- töötaja ei pea täitma 
korraldust, mis ei ole seo-
tud töölepingus kokkule-
pitud tööülesannete või 
seadusega, va hädavaja-
dusest tingitud juhud;

- ärge kirjutage lahku-
misavaldust ähvarduste 
või emotsioonide mõjul;

- ülesütlemiavalduses 
peab kajastuma töösuhte 
lõppemise põhjus;

- tööleping ja selle lisad 
on nõudeid tõendav doku-
ment - hoidke seda hooli-
kalt.

Tööinspektsiooni info-
telefonil 640 6000 vasta-
vad juristid teie küsimus-
tele esmaspäevast reedeni 
kell 10-15.

JURIST ANNAB NÕU
Räägime töösuhetest V Partnerid tutvusid

Elva puhkepiirkonnaga

Ilmade soojenemisega 
on aktiivseks muutunud ka 
puugid ning terviseameti 
hinnangul on viimane aeg 
algust teha vaktsineerimi-
sega puukentsefaliidi vastu.

Kel esimesed süstid saa-
dud, peaks mõtlema revakt-
sineerimisele,” kinnitas ter-
viseameti avalike suhete 
juht Iiris Saluri BNS-ile.

Puugihooaeg kestab Ees-
tis tavaliselt aprillist ok-
toobrini. Puuk muutub ak-

tiivseks, kui maapinna tem-
peratuur on viie soojakraa-
di juures.

“Entsefaliiti haigestumi-
se esimesed juhud ilmne-
vad tavapäraselt mais, aga 
puukborrelioosi registree-
ritakse meil aastaringselt,” 
nentis Saluri. “See ei tähen-
da küll õnneks, et puugid 
aastaringselt aktiivsed on, 
lihtsalt osad haigusjuhud 
tulevad ilmsiks alles tüsis-
tuste kaudu ja oluliselt hil-

jem, kui puuk tegelikult na-
hale sattus.”

Möödunud aastal regist-
reeriti Eestis 179 puukent-
sefaliidi haigusjuhtu ja 1787 
puukborrelioosi juhtu.

Puukentsefaliidi vastu 
soovitab terviseamet kaitse-
süstimisega alustada aprilli-
kuus, siis jõuab immuunsus 
puugiohtlikuks ajaks välja 
kujuneda.

Vaktsineerimine koos-
neb kolmest süstist. Kaks 

esimest tehakse 1-3-kuulise 
vaheajaga, kolmas kuni aas-
ta hiljem. Pärast kaht süs-
ti on immuunsus hea, kuid 
kestab ainult ühe hooaja, 
kolmas süst pikendab im-
muunsust. Iga kolme aasta 
tagant on aga taas vaja teha 
üks kordussüst.

Puukborrelioosi vastu 
Eestis vaktsiini ei ole ning 
immuunsust haiguse vastu 
ei teki ka pärast borrelioosi 
läbipõdemist. BNS

Viimane aeg on alustada vaktsineerimist

Auväärses eas lõvid Luke mõisapargis. Foto: Merike Järv
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Märtsikuu viimasel 
laupäeval valiti Tal-
linnas Venus Clubis 
eesti- ja venekeelsete 
koolide esikaunitar 
Eesti Koolimiss 2010. 
Elva gümnaasiu-
mi 9. klassi õpilane 
Kirsika Sikk oli por-
taali teler.tv hääleta-
jate lemmik ning või-
tis Sony Vaio läptopi.

Milvi Kapaun

Koolimissi valimise kor-
raldas MTÜ Eesti Kultuu-
ri Eest viiendat korda. Mit-
mete erinevate noorteüri-
tuste korraldaja ja eestve-
daja Ruth Ojatalu alustas 
kooliealiste tüdrukute mis-
sivõistluse korraldamist 
eesmärgiga pakkuda tüd-
rukutele suure lava koge-
must, anda võimalus silma 
paista neil, kellel selleks 
muidu ehk võimalust ei te-
ki. Oluline osa on konkur-
sil tütarlaste naiselikkuse 
arendamisel.

“Tänapäeva noortele pa-
kutakse üha enam masku-
liinseid meelelahutusvõi-
malusi, kuid traditsiooni-
line naiselik lähenemine 
on kuidagi soiku jäänud,” 
rääkis Ojatalu. “Praegus-
aja trendid ning noorte stiil 
pole väga suunatud naiste-
le vajalike elementaarsete 
teadmiste omandamiseks. 
Näiteks võib tuua kasvõi 
kleidi ning kontsakinga-
dega käimise, mida teatud 
olukorrad lausa nõuavad. 
Samuti on tütarlaste ke-
hahoiak ning eneseväljen-
damine muutunud kuidagi 
mehelikumaks.”

Venus Clubis toimunud 
suurejoonelise Koolimiss 
2010 finaaliga pandi punkt 
mullusügisest alates Ees-
timaa koolides väldanud 
9.-12. klasside koolinoor-
te iludusvõistluste sarjale. 
Finaali pääsenud 41 koo-
likaunitari hulgas oli ka 
Kirsika Sikk Elva gümnaa-
siumist. Kuna kodukoolis 
missivõistlust ei toimunud, 
otsustas ettevõtlik tüdruk 
iludusvõistlusele pääseda 
omal algatusel.

“Koos sõbrannaga mõt-
lesime, et võiks ikka proo-

vida, äkki saame sinna koo-
limissile,” rääkis Kirsika 
Sikk. “Panime nimed kirja, 
lasksime huvijuhil ennast 
ära registreerida. Jälgisin 
internetist ürituse käiku. 
Ootamatult sain e-mailile 
kirja, et olen finaali pääse-
nud. Oi, olin rõõmus!”

Stiili- ja meigikooli ning 
Eesti Iluteeninduse Era-
kooli juuksurid ja jumesta-
jad muutsid koolikaunita-
rid tõelisteks daamideks. 
Esmakordselt iludusvõist-
lusel osalenud Elva piiga 
tundis ennast tõelise staa-

rina.
“See oli täiesti uus ko-

gemus, ma ei ole varem nii 
üles puhvituna kuskil käi-
nud,” seletas Kirsika Sikk. 
“Sinuga tegeletakse kogu 
aeg, kõik sebivad ümber. 
Vaadatakse kleidid val-
mis... Tunned ennast nagu 
täht!”

Kaunima neiu tiitlile 
pürgijad andsid endast pa-
rima, konkurentidega kar-
vakiskumist ette ei tulnud. 
Elva neiu hindas oma trum-
biks sära ja enesekindlust 
esinemisel.

“Mulle meeldib särada, 
olla tähelepanu keskpunk-
tis. Samas olen enesekin-
del,” rääkis Kirsika Sikk.

Elva neiu sõnul oleks 
tal võinud paremini minna 
tantsuvoorus, kus tantsu-
kava selgekssaamiseks ae-
ga nappis ning väike pabin 
sees oli.

“Olen isepäine, tahaks 
kõike ise teha ja mõelda. 
Pole kerge nii lühikese aja-
ga jätta meelde teiste väl-
jamõeldut ja seda esita-
da,” ütles piiga. “Tantsu-
voor oli esimene ja see oli 
kõige hullem. Selline när-
vikõdi oli sees, kõhus olid 
liblikad ja ei osanud üldse 
kuidagi olla. Aga kui õhtu-
kleidi voor tuli, siis oli juba 
kõik rahunenud.”

Koolimiss ja printsessid 
välja kuulutatud, jagati au-
hindu ka portaalide teler.
tv, weekend.ee ja rate.ee 
rahvahääletuse võitjatele. 
See, et üks neist auhinda-
dest ka Elvasse võiks tulla, 
oli Elva tüdrukule suureks 
üllatuseks.

“See oli tõeline šokk mi-
nu jaoks! Kui kuulsin enda 
nime, olin nii õnnelik, ma 
ei osanud kuidagi olla… 
Lihtsalt seisin seal ja oota-
sin, kuni auhindu jagati,” 
meenutas missikandidaat.

Oma esimesel iludus-
võistlusel tunnustuse päl-
vinud Kirsika Sikk sai Koo-
limissil osalemisega juurde 
kogemusi ning palju uusi 
sõpru.

“Nii lahe, et noortele 
sellist asja korraldatakse! 
Sain mina ka särada,” rää-
kis ta. “See seltskond, mis 
seal oli, see oli super! Me 
saime kõik omavahel hästi 
läbi, sain palju uusi tutvu-
si. Üritusel osalemine an-
dis kindlasti enesekindlust 
juurde ja lavanärv on vähe-
nenud.”

TEATED

MIS JUHTUSElva tüdruk säras  
koolimissi konkursil

Märtsikuu kujunes El-
va korraldatud jäätme-
veole valdavalt ülemine-
kuperioodiks, kus jäät-
mevedu ei teostatud jäät-
mevaldajatelt, kes seda ei 
soovinud ja sellest Veolia 
Keskkonnateenuseid tea-
vitas. 

Alates aprillist alustab 
jäätmevedaja korralist ve-
du lepingule lisatud veo-
graafiku alusel. Palume 
tagada vedajale jäätme-
konteineri kättesaadavus 
graafikus näidatud kuu-
päeval. Jäätmeveoga mit-
teliitunuks on loetud ai-
nult need isikud, kes on 
saanud vastava korraldu-

se Elva Linnavalitsuselt. 
Isikud, kes veel ei ole le-
pingu ühte eksemplari 
vedajale tagasi toimeta-
nud, soovitame kiirusta-
da. Vastasel korral võivad 
tekkida segadused hilise-
mal arve tasumisel.

Jäätmevaldajad, kes 
veel ei ole mingil põhju-
sel saanud Veolia Kesk-
konnateenused AS-lt jäät-
meveo teenuse osutamise 
lepingut, palume kindlas-
ti jäätmevedajaga ühen-
dust võtta tel. 1919 või 
tartu@veolia.ee või linna-
valitsusega tel. 730 9884.

Linnavalitsuse 
linnamajandusosakond

Jäätmeveost

Nõo vallas
Ajavahemikul 27.03 

kuni 31.03 on Nõo ale-
vikus Pärna tänava maj-
ja akna kaudu sisse mur-
tud, varastatud on moo-
torsaag Partner, vene pä-
ritolu õhupüss ja üks pu-
del konjakit Meukow. 
Kahju selgitamisel.

Ööl vastu 01.04 mur-
ti Nõo alevikus Lätte tä-
navas oleva garaaži vä-
lisuks lahti ja varastati 
oranži värvi mootorsaag 
Husgvarna 254, ketas-
lõikur Metabo ja akutrell 
Makita koos kohvri, taga-
varaaku ja akulaadijaga. 

Kahju selgitamisel.
Ööl vastu 02.04 on 

Voika külas akna kaudu 
sees käidud suvemajas. 
Esialgseil andmeil on ka-
duma läinud televiisor ja 
raadio. Tekitatud kahju 
selgitamisel.

Rõngu vallas
04.04 kl 03.14 süt-

tis Kirepi külas Savikoja 
kõrtsihoone katlaruumi 
katla kohale ulatuva ven-
tilatsioonitoru ümbrus. 
Päästjad avasid tulekah-
ju kustutamiseks vahelae 
konstruktsioone.

Elva Linnavolikogu 
22.03.2010 otsusega nr 
14 on kehtestatud Järve 
tn 1 kinnistu  detailpla-
neering. Planeeringu ees-
märgiks on õigusliku alu-
se loomine Elva Väikelas-
tekodu krundile kahe pe-
remaja projekteerimiseks 
ning heakorrastuse, juur-
depääsuteede ja tehno-
võrkude lahenduse koos-
tamine.

Valga mnt 5 detailpla-
neering on korduva avali-
ku väljapaneku ajal leid-
nud elavat vastukaja. Pla-
neeringu lahendust on 
toetanud paljud isikud. 
Samas on planeeringu la-

hendusele laekunud vas-
tuväide, milles palutak-
se lõpetada Valga mnt 5 
kinnistu planeerimisme-
netlus ja jätta detailpla-
neering kehtestamata.

Elva linnavalitsus kor-
raldab kompromissi leid-
mise eesmärgil Valga 
mnt 5 kinnistu detailpla-
neeringu korduva ava-
liku arutelu 22. aprillil 
2010 kell 15.30 Elva Lin-
navalitsuse saalis, Kesk 
32, I korrus.

Arutelust palume osa 
võtma nii planeeringu la-
hendusele vastuväite esi-
tanud isikuid kui planee-
ringu lahendust toeta-
vaid isikuid.

Eestil on kindel ees-
märk võtta 1. jaanuaril 
2011 kasutusele euro.

Millised väljavaated 
on meil euro kasutusele-
võtuks? Kas meie taotlu-
sed leiavad Euroopa Lii-
du institutsioonides toe-
tust? Missugused riskid 
meid varitsevad? Kuidas 
euro tuleb? Mida peaksid 
inimesed sellest teadma? 
Kas meid ähvardab hin-

natõus? jne.
Kõigest sellest ja pal-

just muust euroga seon-
duvast räägib neljapäe-
val, 15. aprillil kell 17 El-
va linnaraamatukogu ka-
minasaalis Eesti Panga 
asepresident Rein Minka.

Oodatud on kuulama 
ja küsima kõik, kes ta-
haksid kuulda kõige värs-
kemat infot otse allikast. 

EPP

Eesti tee eurole

 Eesti Koolimiss 2010 
Helen Savason, Tallinna 
Inglise Kolledž
 Esimene printsess Birgit 
Kool, Esteetika- ja Tantsu-
kool
 Teine printsess Kaisa 
Torn, Pärnu Ülejõe Güm-
naasium
 Portaali weekend.ee 
publikulemmik Katrin 
Punga Juhan Liivi nimeline 
Alatskivi Keskkool
 teler.tv publikulemmik 
Kirsika Sikk Elva Gümnaa-
sium

Kirsika Sikk nautis Koolimissi konkursil lahedat selts-
konda ja tundis ennast hoolitsevatest moeloojatest 
ümbritsetuna lausa staarina. Foto: erakogu

Detailplaneeringud

Kuivanud ja mädane-
nud puud hakati  maha 
võtma umbes kuu aega 
tagasi. Õnnetul kombel 
juhtis tuul puu teise 
puu võrasse kinni. 
Linnamajandusosakon-
na juhataja Kalev Kepi 
sõnul ei pääsenud väi-
keste tõstukitega puule 
ligi, seetõttu viibis ka 
puu lõplik mahavõtmi-
ne. Takistuseks on ka 
lähedal olevad elekt-
riliinid. Linnavalitsus 
on lubanud ohtlikus 
poosis seisva puu ära 
transportida järgmisel 
teisipäeval. 

EPP

Männiku poe juures seisab ohtlikus 
poosis puu

Foto: Toomas Lääts
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LUGEJA KIRJUTAB

LÜHIDALT

Uus kauplus kuluks 
Elvale väga ära, kuid 
kohalike elanike tah-
te vastaselt planee-
ringu kehtestamine 
ei ole õige. Kõiki osa-
pooli rahuldava la-
henduse saavutamise 
nimel tasub tõsiselt 
pingutada.

Aare Anderson, 
linnavolikogu liige (IRL)

Selle loo üheks ajen-
diks on Elva linna kodule-
hel olnud gallup, milles kü-
siti, kas elvalased soovivad 
Maxima tulekut oma kodu-
linna.

Jättes kõrvale emotsioo-
nid ja nõustudes täielikult 
sellega, et konkurents kau-
banduses on positiivne, ei 
saa antud planeeringu lä-
bi surumist kohalike ela-
nike tahte vastaselt siiski 
õigeks pidada. Põhjusi on 
siin mitu:

*Tegemist ei ole Elva lin-
na jaoks strateegiliselt olu-
lise ega eluliselt tähtsa ob-
jektiga, mille nimel kohali-
ke elanike vastuseisu igno-
reerida.

*Territooriumi suuru-
sest tulenevalt on ruumi 
napilt ning lahendusvõi-
malused seetõttu piiratud.

*Vahetus läheduses on 
elurajoon, mille kokkuso-
bitamine majandustegevu-
sega on problemaatiline. 
Elukeskkond saab sellisel 
juhul kannatada, isegi kui 
seda mõõdetavate näitaja-
tega tõestada ei ole võima-
lik. Varasemalt on sellesse 
piirkonda juba rajatud äri-
objekte (tehasekompleks, 
kütusetankla), uute lisa-
mist tuleb juba väga hooli-
kalt kaaluda ning võimalu-
sel vältida.

Elva linn ei ole kõnealu-

se maa omanikuks, kuid 
linna käsutuses on oluline 
hoob, mis seotud planee-
ringu kehtestamisega.

Ülaltoodud viisil püsti-
tatud küsimus (kas elva-
lased soovivad Maximat) 
ei ole mõistagi asjakoha-
ne. On üsna ilmne, et uue 
kaupluse vastu ei ole elva-
lastel midagi, kuid see ei 
ole argumendiks planee-
ringu läbisurumisel.

Sellisel viisil kutsutakse 
justkui sihilikult esile vas-
tandumist kahe sihtgrupi 
vahel: ühelt poolt oma elu-
keskkonna eest seisvad ko-
halikud, teisalt – ülejää-
nud linlased, potentsiaal-
sed ostjad, kes ootavad uue 
kaupluse tulekut Elvasse. 
Kuid linn ei tohiks lasta 
tekkida olukorral, kus kaa-
lukausile satuvad “suurem 
huvi” ja “väiksem huvi”. 
Sellisel juhul oleks justkui 

avalikes huvides õigusta-
tud planeeringu kehtesta-
mine otseselt asjassepuu-
tuvate elanike tahet igno-
reerides. Taoline vastan-
damine on mitte üksnes lu-
bamatu, vaid ka täiesti tar-
betu. Tulemus on saavuta-
tav märksa loogilisemat ja 
kindlamat teed pidi – aren-
daja ning kohalike kokku-
leppena.

Linnavalitsus tunnistab, 
et kompromissi pole õnnes-
tunud leida, kuid on siiski 
valmis planeeringut edasi 
menetlema. Siin ongi kogu 
loo võti. Kuna elukeskkond 
on suurim hüve, mida oma-
valitsus oma elanikele saab 
pakkuda, siis tuleb siin la-
hendusi otsida üksnes as-
jassepuutuvate isikute en-
di osalusel ja nõusolekul. 
Ma usun, et ka ülejäänud 
elvalased on siinkohal soli-
daarsed ega ole valmis uue 
kaupluse nimel silma kinni 
pigistama sellega kaasne-
va negatiivse ees. Homme 
võib sarnane dilemma ta-
bada ükskõik keda meist.

Arendaja seisukohast on 
mõistetav, et kauplust soo-
vitakse ehitada just kesk-
linna piirkonda, teisi so-
bivaid maatükke lähikon-
nas ei ole. Kuid oma ees-
märgi saavutamiseks tu-
leb oluliselt rohkem vaeva 
näha. Siin ei piisa tõdemu-
sest, et müra- ja õhusaas-
te jääb normi piiresse. Ko-
halikud on need, kes ütle-
vad, kas lahendus neile so-
bib või mitte.

Praegusel juhul oleks 
üheks võimalikuks lahen-
duseks see, et arendaja saa-
vutab ise kokkuleppe ko-
halike elanikega. Mida sel-
leks teha tuleb ja kui pal-
ju see maksma läheb, on 
iseasi ning sõltub eelkõi-
ge arendajast. Taoliste pro-

jektide puhul peab arenda-
ja lisaks objekti ehitusku-
ludele oma äriplaanides-
se sisse arvestama ka või-
malikud kompensatsioo-
nid, täiendavad investee-
ringud ja muud lisakulud, 
mis võivad kaasneda. Kuid 
ükski investor ei tee lisaku-
lutusi, kui neid on võimalik 
vältida. Üksnes teise poole 
(antud juhul linna) kindel 
tahe ja selged argumendid 
sunnivad seda tegema.

Kindlasti ei tohiks lin-
navõim hakata arendaja 
eestkostjaks, püüdes iga-
ti õigustada ja põhjendada 
planeeringu kehtestamist. 
Selle asemel tuleb ettevõt-
jale meelde tuletada tõde-
sid, mida too niigi hästi 
peab teadma.

Mul on olnud võimalus 
juhtida väga keerukaid lä-
birääkimisi mastaapsete 
projektide üle. Sealhulgas 
on suure hüpermarketi ka-
vandamine probleemses-
se piirkonda, kus ristuvad 
mitmesajamiljonilise aren-
dusprojekti ja sama mahu-
ka strateegilise tähtsusega 
ringtee huvid, kõnelema-
ta mitme omavalitsuse ja 
kohalike elanike huvidest. 
Pikkade ja vaevaliste mit-
mepoolsete läbirääkimiste 
tulemusena on arendajad 
teinud suuri järeleandmi-
si, muutnud oma esialgset 
ärikontseptsiooni ning võt-
nud enda kanda suuri ris-
ke ja mahukaid kulutusi, 
jõudmaks kokkulepeteni. 
Muuhulgas tõstetakse üm-
ber tänavaid ja tehnovõr-
ke, muudetakse omavalit-
suste piire.

Kompromisside leidmi-
ne võib sageli olla väga ae-
ganõudev ja kulukas, kuid 
see ei tohi toimuda kerge-
käeliselt elanike arvelt.

Maxima planeering – kas 
lahendus on võimalik?

06.04 otsustati:
Lugeda korralda-

tud jäätmeveoga mit-
teliitunuks ajutiselt 
jäätmevaldajad aadressil: 
Uuta tee 19, Mahlamäe 
tn 21, Vapramäe tn 8a, 
Kruusa tn 21, Puiestee tn 
8, Valga mnt 28, Kanarbi-
ku tn 6, Lille tn 5.

Anda kirjalik nõus-
olek vee- ja kanalisat-
sioonitrasside väljaehita-
miseks: Aasa tn 17, Pärna  
tn 3, Pikk tn 66, Tuletõrje 
tn 7, Uus tn 4a, Urva tn 2, 
Uus tn 3, Muru tn 5.

Anda kirjalik nõus-
olek kanalisatsioonitras-
side väljaehitamiseks: 
Kesk tn 14.

Määrata lapse sünni-
toetus Kerttu Hiielaidile.

Kinnitada Elva Soo-
jus OÜ majandusaasta 
aruanne ja jätta kasum 
jaotamata.

Sõlmida VVV Siht-
asutusega koostöölepin-
gu lisaleping sihtasutuse 
ülalpidamiskulude katmi-

se osas.
Lõpetada eluruumi 

üürileping Anu Maseriga 
alates 17.05.2010.

Lubada Elva Varahal-
duse OÜ-l soetada traktor 
ning sõlmida traktori soe-
tamiseks liisingleping.

Kanda majandus-
tegevuse registrisse: 
FIE Esta Metsik.

Muuta registree-
ringu kannet majan-
dustegevuse registris: OÜ 
Lamontec.

Kinnitada regist-
reeringu õigsus ma-
jandustegevuse registris: 
OÜ Jaama Juuksur, FIE 
Avo Liivamägi, OÜ Muru-
Auto, OÜ Elva Postipoiss, 
OÜ Valeroon, Puuduv Lü-
li OÜ, OÜ Elta Puit, OÜ 
Edutech, FIE Silva Valvik, 
HJH Veod OÜ, Aurex OÜ, 
Pulmalill OÜ, OÜ Elvo 
Kaubandus, Relska & Otsu 
OÜ, FIE Mart Pedak.

Maia Kukk,  
linnasekretär

LINNAVALITSUSE ISTUNG

Praegusel 
juhul oleks 
lahenduseks, 
kui arendaja 
saavutaks ise 
kokkuleppe 
kohalike 
elanikega.

KONFLIKT Maxima planeering ristab erinevad huvid

24. märtsil sai laulu-
ansamblil Mis Sest teoks 
meeldiv reis Valga lin-
na pensionäride liidu 
võimlemis- ja tantsurüh-
ma “Elujõud” üritusele. 
Meid kutsus rühma agar 
eestvõtja Mare Oherjus, 
kes oli Valga raudteejaa-
mas meid ka vastu võt-
mas.

Vastrenoveeritud ma-
jas, mis kuulub Val-
ga Puuetega Inimeste 
Kohjale, tegutseb 13 selt-
si. Proua Mare tutvus-
tas meid selle toreda ma-
jaga, milles asuvad jõu-
saal, peeglisaal, esinemis-
saal, kabinetid puuetega 
inimeste vastuvõtuks ja 
koosolekute saal.

Rühma “Elujõud” tree-
ningud toimuvad kord nä-
dalas. Traditsiooniliselt 
käiakse koos kord kuus. 
Samas tähistatakse ka 
liikmete tähtpäevi. See-
kordne üritus langes kok-
ku pensionäride liidu esi-
naise Olga Lea auväär-
se sünnipäeva tähistami-
sega. Oma kohalolekuga 
austas juubilari ka Valga 
aselinnapea Alar Nääme, 
kes kinkis graafilise lehe 
Valga vaatamisväärsus-
tega, lausudes: “Kevadise 

päikese sära silmadesse!”
Lilleõiega tänati ka 

kahte sünnipäevalast, Aili 
Sikku ja Maimu Piiri.

Kaetud peolauda asu-
sime lauluga “Kui Kungla 
rahvas kuldsel aal...”

Ka meie etteasted võe-
ti väga soojalt vastu. Lau-
lude vahel lugesid lugusid 
ansambli liikmed Maie 
Vent ja Salme Orlovski. 
Jõudsime esitada ka ühi-
seid seltskonnalaule ja  
-mänge.

Rühm “Elujõud” har-
rastab kantritantsu. Va-
nim tantsija on, mõelda 
vaid, 85 aastane. Ja kui 
pühendunult neil tantsud 
välja tulid! Meile esines 
tuntud lauludega ka lau-
luduett Mare Oherjas ja 
Helju Eglit, lubades kõi-
gil kaasa laulda. Oli soe ja 
südamlik pärastlõuna ja 
tundus, nagu oleksime ju-
ba ammused tuttavad.

Üritus sai tänu Udo 
Valdnerile ka videolin-
ti võetud. Veel suured tä-
nud Edelaraudtee toetu-
sele! Uute kohtumisteni!

Milje-Küllike Muttik, 
lauluansambli Mis Sest 

juhendaja

MTÜ Hoolekoda koos-
töös SA Dharmaga pakub 
projekti “Hoolida – õigus 
või kohustus?” raames 
lapsevanematele suuna-
tud erinevaid koolitusi.

15. aprillil kell 17.30 
oodatakse kõiki huvili-
si lasteaed Õnneseen saa-
li, kus arst-noortenõustaja 
Nele-Triin Lott räägib las-
te seksuaalsusest ja selle 

arengust.
Milline on õige vas-

tus küsimusele “Kust lap-
sed tulevad?” Kas sek-
suaalsust esineb juba lap-
sepõlves, milline see on? 
Kust jookseb piir, mida 
laps peaks teadma ja mi-
da mitte?

Tule kuulama ja aita 
oma lapsel leida vastused! 
Projekti rahastab KÜSK.

Kena kevadpäev Valgas

Lapsevanematele

Kui tellitud ajaleht Elva Postipoiss laupäeval postkastis ei ole, andke sellest 
toimetusele teada tel. 730 9899 (E-N) või e-mail  epoiss@kodu.ee
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Elva linna aukodanik, 
Eesti Punase Risti IV 
klassi teenetemärgi 
omanik Herold Saare 
on olnud männilin-
na aktiivne kultuuri-, 
spordi- ja ühiskonna-
tegelane.

Milvi Kapaun

Olete pärit õpetajate 
perest?

Elasime Meeri vallas, 
Tõraveres, vanas Meeri 
vallamajas. Vanemad olid 
Meeri 4-klassilises koolis 
õpetajad. Isa oli koolijuha-
taja, ema joonistamisõpe-
taja. Mul oli viis venda ja 
kolm õde. Mina olin kesk-
mine. Meie peres on kaks 
õde ja kaks venda arstid, 
kaks kunstnikku, üks ven-
dadest oli pianist. Kaks ven-
da olid väliseestlased, üks 
elas Austraalias, teine elab 
praegugi Inglismaal ja on 
30 aastat meremees olnud.

Miks kirurgiks õppi-
site?

Sattusin 15-aastaselt uss-
jätke lõikusele. Doktor Bog-
danov opereeris. Opilaual 
andsin endale sõna, et hak-
kan kindlasti ise ka lõika-
ma. Perekonnas olid arstid 
juba ees, ka ema õde töötas 
medõena. 1948. aastal astu-
sin arstiteaduskonda, 1954. 
aastal sai lõpetatud. Elvasse 
sain tööle aasta hiljem.

Vene ajal püüti teid 
parteisse värvata?

Kui neljandas klassis 
pandi terve klass sunnivii-
siliselt pioneerideks, otsus-
tasin, et mina enam kuski-
le ei astu. Sellest ajast pea-
le läks mulle see asi nii vas-
tikuks. Kui tööle asusin, 
moositi mind hirmsasti par-
teisse. Ütlesin, et mina olen 
meedik. Ole sa kommunist 
või fašist või kes tahes – mi-
na ravin inimest.

Olete olnud aastaid 
ka aktiivne linnavoli-
kogu liige. Miks kandi-
deerisite?

Kui 1992. aastal töö ki-
rurgina lõpetasin, olin 
kaksteist aastat volikogus, 
kokku neljas koosseisus. 
Karl Oberschneider rääkis 
mu pehmeks. Mõtlesin, et 
mis seal ikka, kandideerin. 
Alguses olin volikogu esi-
mees, aga hiljem korralda-
ti umbusaldus. Eks seal see 
salajane sõda käib ikka ko-
gu aeg.

Millega jäite volini-
kuna rahule?

Sellega, et organiseeri-
sin raudtee äärde küüdita-
tute mälestuskivi, mis pai-
galdati sinna 19. jaanua-
ril 1999. aastal. Sobiva kivi 
leidsin Vapramäe rongijaa-
ma juurest. Mälberg tahtis 
seda panna praeguse ajale-
hekioski kõrvale, kuid mina 
laitsin maha, mälestusmärk 
peaks olema rahulikumas 
kohas. Tänaseks on ajalehe-
putka likvideeritud. Hea, et 
kivi sinna ei pannud, nüüd 
oleks äkki see kivi ka ära 
koondatud.

Kuidas teist talisup-
leja sai?

Tegelesin pikamaauju-
misega, läksin 1966. aastal 
üle Peipsi ujuma. Seal osa-
lesid ka Moskva ja Lenin-
gradi mehed. Määrisin ha-
nerasvaga keha kokku, et 
poleks jahtumisohtu. Ve-
nelased imestasid ja ütle-
sid, et nemad ei määri en-
nast ka talvel rasvaga. Mina 
ei teadnud siis talisuplusest 
midagi. Uurisin asja ja nad 
ütlesid, et vaatamata ilma-
le hakkad iga päev vees käi-
ma. Alustasingi samal aas-
tal ja olen nüüd 43 talve jär-
ves käinud. Kõige külmem 
ilm on olnud 37 kraadi. Siis 
läksid vette lihtsalt sooja. 
Grippi pole põdenud, talvel 
saan hakkama ilma kinnas-
teta. Jääaugus ei tohi üle 
kolme minuti olla. Pole nii, 
et mida kauem oled vees, 
seda uhkem. Tähtis on or-
ganismi ehmatamine.

Millal pikamaauju-
misega tegelema hak-
kasite?

1964. aastal. Üle Peipsi 
olen ujunud kolmteist kor-
da. Ujumised toimusid Lõu-
na-Eesti järvedel, sai ujutud 
ka piki Pärnu jõge ja Para-
lepast Haapsallu. Avavee-
ujumiste algataja oli Georg 
Ots. Tundsin teda väga häs-
ti. Suvitas Elvas Kulbilohus. 
Kui mina Tõraverest jalgsi 
Elvasse tulin, siis tema võt-
tis mind ikka auto peale. 
Kord olime koos Vapramäel 
peol. Laulsime lõkke ääres 
koos “Indiaani armuhüü-
du”. Ütles mulle, et häält 
sul on, aga kooli ei ole. Mi-
na ütlesin vastu, et sul kooli 
on, aga häält ei ole. See oli 
minu poolt häbematus küll, 
aga ta sai naljast aru.

Olete ka laulu- ja pil-
limees. Kus muusika-
hariduse omandasite?

Keskkooli ajal käisin Va-
nemuise kontsertmeistri 
Friida Krimmi juures kla-
veritunnis, vähemalt noo-
di sain selgeks. Ülikoo-
li ajal laulsin Tartu Aka-
deemilises Meeskooris Ri-
chard Ritsingu käe all. Ars-
titeaduskonnas oli meil oma 
meesansambel. Elva haiglas 
tegin jazzorkestri – kutsusi-
me ennast pilluriteks. Män-
gisime neliteist aastat.

Olete kaastööd tei-
nud ka ajakirjale Eesti 
Loodus?

Jahimehena trehvasin 
looduses põnevaid juhtu-
misi ja nähtusi, kirjutasin 
nendest ka loodusajakirja-
le. Ükskord vaatasime ja-
hikaaslase talu hoovil, kui-
das part läks oma kahek-
sat poega tiiki viima. Ke-
nasti hanereas. Äkki jook-
sis must kass viimasele po-
jale kallale. No kus emapart 
andis sellele kassile nii tap-
pa! Austan sellest ajast par-
te tänapäevani, püss enam 
parti laskma ei tõuse.

Teie kirjatükke on il-
munud ka ajalehtedes. 
Kas pole mõelnud raa-
matu kirjutamisele?

Pean alates 1974. aastast 
päevikut. Tegelikult ei ole 
muud, kui ümber kirjuta-
da. Mõtlen, et kunagi vana-
duses võiks ju raamatu väl-
ja anda, aga ma ei loe en-
nast ju vanaks veel. Prae-
gu on nii, et iga sell kirjutab 
oma eluloo ja mina pean se-
da lugema. No muidugi mõ-
ni kirjutab huvitavalt, ega 
midagi öelda saa.

Mis mõtteid toob 80. 
sünnipäev?

Ma ei pea ennast üldse 
nii vanaks. Tervis on kor-
ras ja siis aastad ei loe. Üle 
saja ei taha küll elada, sest 
siis kaovad omaealised ära. 
Noortel on elusse teine suh-
tumine.

Millele tahaksite eel-
olevatel aastatel oma 
aega kulutada?

Tervena elada. Kui noo-
rem mees olin, siis kui mõ-
ni sõber ütles, et paneme 
väikese tou, ega siis kaua 
ei mõelnud. Aga praegu, 
kui hommikul tuleb vastu 
ja kutsub, siis ütlen, et nap-
sust ära ei ütle, aga enne 
õhtut ma ei võta. Päev on 
ju nahas kui hakkad hom-
mikul peale! Mõtlema olen 
hakanud.

Mida sünnipäevaks 
kinkida?

Tütar Mare kutsus mind 
oma klaasikunstinäituse 
avamisele Tartusse. See on 
tore, omamoodi sünnipäe-
vakingitus.

LÜHIDALT

JUUBILAR Kirurg Herold Saare

Elva haiglas kirurgina töötanud Herold Saare lõi kaasa 
haigla näiteringis ning asutas muusikahuvilistest töö-
kaaslastest seitsmeliikmelise jazzorkestri. Ka nüüd kla-
veri taha istudes improviseerib halli habemega juubilar 
meelsasti jazzrütme. Foto: Milvi Kapaun

Kui tervis korras,  
siis aastad ei loe

ELVA POSTIPOISS
270, 07.04.2000

 Ettevõtjad kohtusid 
linnavalitsuse töötajate-
ga. Vimaseid oli kahek-
sa, ettevõtjaid aga oli 
kohale tulnud tunduvalt 
vähem. Ettevõtjate 
küsimused puudutasid 
laskespordibaasi, Elva 
ringteed, kirikla hoone 
sundvõõrandamist, 
jaamahoone remonti, 
löökaukude uputust 
tänavatel, vee- ja kanali-
satsioonitrasside välja-
ehitamise võimalust.
 Tantsufestivalil 
“Koolitants 2000” 
finaalüritusel osales 
4.-6. kl. vanuserühmas 
6 Elva algkooli tüdrukut: 
Karmen Kirst, Merlin 
Soopere, Brit Tamme-
org, Pilleriin Ustav, Kerli 
Vähi ja Maarja Raevald. 
Tüdrukud pälvisid tun-
nustusdiplomi.
 OÜ Sartorius tanklas 
maksis bensiini 95 euro 
liiter 8.40.
 Arbimäe A ja O kaup-
luses maksis 600 gram-
mine rukkileib 4.30.

10 AASTAT

Kui Sul on üks põ-
nev, uudne ja len-
nukas idee, mis 
on väärt vähemalt 
proovimist, siis ta-
sub see võimalus 
endale ka pakkuda. 
Eriti tänases majan-
dussituatsioonis, 
kus töökoha kaotus 
ei ole erand ja uut 
leida on väga kee-
ruline. Seega – loo-
ge oma unistuste 
töökoht endale ise!

Piret Arusaar, SA Tartu 
Ärinõuandla juhataja

Millest alustada, kui 
puudub eelnev ettevõt-
luskogemus ja tunnete 
end selles situatsioonis 
üsna ebakindlalt? Soovi-
tame rahulikult ja põh-
jalikult läbi mõelda, mi-
da kõige paremini oskate 
ja mida kõige meelsami-
ni teha tahaksite. See on-
gi teie tulevikuettevõtte 
nurgakivi!

Seejärel uurige turul 
toimuvat Teie poolt va-
litud valdkonnas ja leid-
ke oma potentsiaalsele 
tootele/teenusele erine-
vus või lisaväärtus, mil-
lega eristute teistest pak-
kujatest. Kui selle mõt-
tetöö tulemusel on Teis 
säilinud usk oma toote/
teenuse atraktiivsuses-
se ja edusse, olete jõud-
nud suure otsuse etap-
pi – kas alustada ettevõt-
lusega või mitte? Otsuse 

tegemisel pakub tuge ja 
nõu Tartu Ärinõuandla. 
Meie konsultandid nõus-
tavad äriidee analüüsi-
misel, äriplaani koosta-
misel, toetusvõimaluste 
ja finantseerimisallikate 
leidmisel.

Maakondliku arendus-
organisatsioonina paku-
me loovaid ja toimivaid 
lahendusi läbi professio-
naalse nõustamisteenu-
se, koolituse ja maakond-
liku arendustöö.

SA Tartu Ärinõuandla 
kutsub kõiki potentsiaal-
seid alustavaid või ju-
ba alustanud ettevõtjaid 
ning mittetulundussekto-
ri esindajaid infopäevale 
Elvas, 16. aprillil kell 13-
16 linna raamatukogus.

Räägime ärinõuandla 
teenustest, ettevõtlusega 
alustamisest ja äriplaa-
nist, erinevatest toetus-
võimalustest alustavate-
le ettevõtjatele (s.h. Töö-
tukassa alustava ettevõt-
ja toetus jt tööturuteenu-
sed; Ettevõtluse Arenda-
mise Sihtasutuse stardi- 
ja kasvutoetus, koolitus-
toetus ning koolitusosak; 
Tartumaa Arendusseltsi 
ning Võrtsjärve Ühendu-
se toetused), MTÜ seadu-
sest, juhtimisest, majan-
dustegevusest ja finant-
seerimisvõimalustest.

Pakume kohapeal in-
dividuaalset nõustamist. 
Registreerimine tel. 742 
8402 või e-mailil: anne.
ligi@tartu.bas.ee.

Ärinõuandla pakub tuge

TEADE
Kuressaare Linna-

teatri etendus “Vares”, 
mis pidi toimuma 13. 
aprillil Sinilinnus, jääb 
publiku vähese huvi 
tõttu ära. Müüdud pi-
letid ostab Sinilind ta-
gasi.
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28. märtsil peeti Elva 
gümnaasiumi võimlas El-
va lahtiste meistrivõist-
luste esimene etapp mi-
nijalgpallis. Elva meist-
rivõistlustel mängivad 
1995.a ja varem sündi-
nud mees- ja naissoost 
jalgpallurid. Võistlused 
toimuvad turniirisüstee-
mis, kus kõik võistkon-
nad mängivad omavahel 
läbi. Osavõistlused viiak-
se läbi märtsis ja aprillis 
Elva gümnaasiumi võim-
las ning juulis ja novemb-
ris Arbimäe minivälja-
kul.

Nelja-etapilist teekon-
da Elva lahtiste meistri-
võistluste karikale alus-
tas kaheksa võistkonda. 
Ainus võistkond, kes ava-
etapil ei pidanud kaotu-
sekibedust tundma, oli 
Raudteejaama Ühine-

nud Depood. Rebimine 
teisest kuni neljanda ko-
hani oli väga pingeline. 
Kolm paremat olid Raud-
teejaama Ühinenud De-
pood, Moorasti Jalgpal-
likool ja Elva Vutipoisid. 
Võistkonnas Raudteejaa-
ma Ühinenud Depood 
mängisid Gunnar Pastak, 
Veiko Kütt, Juri Sirokov, 
Veiko Haan, Laur Nur-
me, Diana Jesin ja And-
rus Meinart.

Elva Vutipoisid olid 
Hendrik Hunt, Henry 
Eichelmann, Rando 
Kuus, Raido Kuus, Evert 
Soonberg, Priit Dedov ja 
Taavi Aasmäe.

Võistlused korraldas 
Elva jalgpalliklubi, toeta-
sid Elva linn, Elva güm-
naasium ja Nõo lihatöös-
tus. Järgmine etapp toi-
mub aprilli lõpus. EPP

Elva MV minijalgpallis

Pühapäeval, 4. aprillil 
toimusid Tallinnas Kale-
vi spordihallis Eesti spor-
diseltsi Kalev rahvusva-
helised meistrivõistlused 
rühmvõimlemises. Laste 
vanuseklassis osales re-
kordarv – 21 rühma. Ku-
na tegu oli rahvusvaheli-
se võistlusega, hinnati vä-
ga rangelt.

Suurepärase teise ko-
ha saavutasid lasteklassis 
SK Airi võistkond Päike-
selapsed koosseisus Sirja 
Loktev, Stella-Eileen Päid, 
Johanna Mägi, Therese 
Klaus, Kristiina Kütt ja 
Laura-Laurelia Põlgast 
16,30 punktiga. Esikoha 
võitis VK Janika Tartu Kii-
red 16,45 punktiga ja kol-

manda koha SK Hotsport 
Paide 16,25 punktiga.

SK Airi rühm Kullaket-
rajad koosseisus Karmen 
Orlovski, Kärt Kurvits, 
Kristel Roose, Helena Aja-
ots, Violetta Mägi ja Liis 
Kaaver saavutasid laste-
klassis tubli 5. koha.

Mini klassis saavutas 
SK Airi Vikerkaarepiigad 
14,2 punktiga 10. koha.

Noorte A klassis võist-
lesid Noella-Madleen Pärn 
ja Reelika Jõgi VK Janika 
võistkonna Balance koos-
seisus ning võitsid 16,8 
punktiga meistritiitli.  
Vahendiga kavas tuli 
Balance 16,6 punktiga hõ-
bemedalile.

Airi Pärn,  treener

Päikeselapsed said hõbemedali

Kolmapäeva hommi-
kul käisid lasteaed 
Õnneseen mudilastel 
külas Vancouveri ta-
liolümpiamängudel 
osalenud Elva laske-
suusatajad.

Milvi Kapaun

Eesti laskesuusakoondi-
se liikmed Eveli Saue, Priit 
Viks, Indrek Tobreluts, Kau-
ri Kõiv ja Roland Lessing 
olid lastele näitamiseks 
kaasa võtnud võistlusva-
rustuse, valiku tänavu või-
detud medalitest ning tali-
olümpiamängude maskotid 
Miga, Sumi ja Quatchi. Las-
teaiaperele jagati taliolüm-
piamängude kleepse ja Ees-
ti laskesuusakoondise foto-
ga postkaarte, millele mu-
dilased ja kasvatajad usi-
nasti olümpialaste allkirju 
kogusid.

Külalistele esitati mee-
leolukas eeskava, kus Õn-
neseene kasvandikud astu-
sid üles rühmvõimlemise 
ja akrobaatikakavaga. Las-
teaia laululaste esituses kõ-
lanud tublidele kodulinna 
laskesuusatajatele loodud 
laul vedas sportlaste näod 

heakskiitvale naerule.
Lasteaiapere väljamõel-

dud küsimused olümpialas-
tele oli õpetaja Veiko Haan 
aegsasti paberile kirja pan-
nud ja tähtsatel võistlustel 
käinud sportlastel tuli au-
salt kõik ära rääkida. Miks 
valisite laskesuusatamise,  
kui kelgusõit ja rattasõit 
on palju huvitavamad? Mis 
siis teed, kui padrunid ära 
kaovad? Kas siis oled väsi-
nud, kui pikali lased? Kui-
das püssi nii kiiresti selga 
saad? Kui mõnikord ei viit-
si, kas siis trenni ei lähe? 
Kes laskesuusatajatest on 
kõige vanem? Kõige kiirem? 

Kas meeldis olümpial sõita? 
Miks nii madalaid kohti sai-
te? Kuidas lumesajus lasta 
näed?

Laste uudishimu ammen-
davatesse vastustesse suska-
sid huumorilembesed sport-
lased ka parajalt vürtsiteri. 
Küsimusele “Mis sa siis teed, 
kui higistama hakkad?” vas-
tas Indrek Tobreluts, et re-
guleerib higistamist sõidu-
tempoga.

“Et ei higistaks, tuleb pa-
raja kiirusega sõita. Mina ei 
olegi kunagi higistama ha-
kanud,” ütles ta kelmikalt.

Kauri Kõiv arvas, et tu-
leks riideid vähemaks võtta. 

Väikese poleemika tekitas 
aga küsimus, kas peaspon-
sori logoga suusamütsi ra-
ja äärde visata on ikka sün-
nis. Priit Viks arvas, et kui 
kiiresti sõita, siis tuul tuhis-
tab higi minema.

“Mina üritan vastavalt rii-
desse panna,” sõnas Lessing 
kõigutamatu rahuga.

Vastustega rahule jää-
nud, said lapsed oma käe-
ga katsuda pehmeid tali-
mängude maskotte, proovi-
da püssist sihtimist, uurida 
suuski ja saapaid ning võr-
relda suusakeppide pikkust 
enda omaga. Huviga uuriti 
medaleid ja märklehti.

Õppealajuhataja Aigi 
Kapten kinkis külalistele 
Õnneseene logoga õhupal-
lid ja pastapliiatsid ning suu-
red šokolaaditahvlid. Laste-
aia meisterkokad kostitasid 
külalisi sulatatud juustust 
ja aedviljadest valmistatud 
“Kuldse supiga” ning endise 
kasvandiku Priit Viksi lem-
mikmagustoiduga. Soojast 
ja sõbralikust vastuvõtust 
vaimustunud laskesuusata-
jad lubasid järgmine kord il-
ma kutsumata külla tulla – 
kord nädalas suppi ja ma-
gustoitu sööma.

Mida sa siis teed, kui 
higistama hakkad?

Spordiklubi Airi rühm Päikeselapsed võitis maineka-
tel Kalevi meistrivõistlustel hõbemedalid. Vasakult 
Sirja Loktev, Johanna Mägi, Kristiina Kütt, Laura-
Laurelia Põlgast, Stella Eileen Päid, Therese Klaus 
ja treener Airi Pärn. Foto: erakogu

Priit Viks tegi Vancouveri taliolümpiamängudel 20 km distantsil välja sõidetud 20. kohaga Eesti koondislastest pari-
ma tulemuse. Lasteaia Õnneseen endine kasvandik tutvustas praegustele oma suusavarustust. Fotod: Milvi Kapaun

Poisid uurisid huviga laskesuusataja võistlusrelva. 
Eveli Saue lubas püssiga natuke ka sihtida. 

Kevadiselt soojad ilmad 
on teinud jõgede ja järve-
de jääl oma töö ja sundinud 

maavanemaid välja and-
ma jääle minekut keelus-
tavaid määrusi. Tagamaks 

ohutust ja vältimaks õnne-
tusjuhtumeid on Tartu, Val-
ga ja Viljandi maavanemad 

keelanud alates 7. aprillist 
kuni jää sulamiseni mineku 
Võrtsjärve jääle. EPP

Võrtsjärve jääle minek keelatud
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Ostan vanavara postkaardist 
mööblini, kulda ja hõbedat. Val-
ga mnt 1A, tel. 504 5909

Tulen ja ostan kasutatud raa-
matuid. Raha kohe. 734 1901

Kasumetsa küttekontor müüb 
küttepuid kojutoomisega. Tel. 
734 9800, 529 2305

Müüa puitbrikett, kaminapuu, 
kütteklots. 528 9398

Müüa kasutatud rehve ja velge-
sid. 5346 2990

Müüa soodsalt omavalmistatud 
väike segumasin. 5649 6822

Müüa lõhutud küttepuud koju-
toomisega. 510 4498

Müüa lõhutud küttepuud, kui-
vad/toored. Tel. 511 3543

Müüa tükeldatud kaseküttepin-
nud koos veoga. 501 0361

Müüa pikad küttepinnud (leht-
puu). 5399 9140

Müüa turbabriketti kojutoomise-
ga. Tel. 506 6684

Müüa kasemahla. 517 4014

Müüa rulluisud ja botased. Val-
ga mnt 1A, tel. 504 5909

Maaler-krohvija. 5816 5557

Ohtlike puude raie. 5810 8597

Ehitus-remonttööd. 5353 6160

Uksed, aknad, mööbel. 512 1766

Raamatupidamisteenused. Aas-
taaruannete koostamine. Info 
506 9518; info@passiva.ee

OÜ Nikpo teeb katlamajade, küt-
tesüsteemide, maaküttesüstee-
mide ja santehnilisi töid. Garantii. 
506 8509

Starterite, generaatorite remont. 
Hüdrovoolikud ja tarvikud. 529 
1979; 730 3607

Elektritööd, koduautomaatika, 
õhk-soojuspumpade müük ja 
paigaldus. Järelmaksuvõimalus. 
www.mano.ee Tel. 520 8970

Soodsad laenud. www.
KIIRLAEN24.ee. TASUTA info 
800 2424

KorstnaProff OÜ teostab korstna-
pühkimis- ja pottsepatöid (ahjud, 
pliidid, kaminad, korstnad), pen-
sionäridele ja korteriühistutele pü-
sisoodustus 10%. Info www.korst-
naproff.ee või tel. 5557 9399

Elektritööd. El. kilpide renoveeri-
mine. Liitumiskilpide paigaldus. 
Vajalik dokumentatsioon Eesti 
Energiale. 5340 3364

Elektri-, automaatika- ja nõrkvoo-
lutööd. 527 8545

Pottsepatööd. 5621 0392

Rõngu Pagar võtab tööle pagari 
ja kondiitri. Täpsem info telefonil 
5553 9300

Dušiga korter. 5556 4040

Üürile anda 2-toal. ahiküttega 
korter Elvas. 5380 1901

Annan kasutada aiamaa. 525 
2868

Südamlik kaastunne 
Kaiele 
venna

ÜLO HANSENI
surma puhul.

Töökaaslased Enicsist

22. aprill 19.00 
ELVA KULTUURIKESKUS

osades
GUIDO KANGUR

KADRI ADAMSON
ENE JÄRVIS

MEELIS SARV

lavastaja 
LASSE LINDEMAN 
(Soome, Kuopio Linnateater)
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ARBIMÄEL
ELVA KAUBANDUSKESKUSES

Lisaks soodsad pakkumised Säästukaardi omanikele!

KODU & TEHNIKA
E-EHITUSKESKUS

ELVA KONSUMIS
UUS VALIK KEVAD-SUVISEID
RIIDEID JA JALATSEID!

Uus valik LILLESIBULAID, 
KÖÖGIVILJA- JA LILLESEEMNEID!

Kasvuturvas tomatile 50L 29.-
Kasvuturvas universaalne 50L 29.-
Biolani must muld 55L 45.-

Nädalalõpupakkumised 8. - 11. aprill:
Talleggi kanapallid 300g 15.90 9.90 kg/33.-
Mahlajook Aura Active Vitamin 
  maasikas-õun 1,5L 19.90 11.90 L/7.93
Lahustuv kohvijook Nescafe Classic 3in1 
   10*18g 28.90 17.90 tk/1.79
Vormitud paneeritud heigifilee Esva 
   400g külmutatud 31.90 23.90 kg/59.75
Saaremaa naturaalne viiner 440g 35.90 27.90 kg/63.40
Pesupulber Mayeri Color 2kg 87.90 49.90 kg/24.95

11. aprillini 
SUUR SAAK
Müügil üle 250 soodsa hinnga toote!


